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Klima-, Energi-, og Bygningsudvalget har i brev af 26. oktober 2011 stillet mig føl-
gende spørgsmål 19 alm. del, stillet efter ønske fra Per Clausen (EL), som jeg her-
med skal besvare. 

Spørgsmål 19:

"Vil ministeren redegøre for formålet med kabellægningen over Lillebælt og omkost-
ningerne herved?”

Svar:

Jeg har forelagt spørgsmålet for Energinet.dk, som svarer følgende, hvortil jeg skal 
henholde mig:

”Naturstyrelsens Miljøcentre har sammen med Energinet.dk indstillet seks steder, 
hvor der foreslås forskønnelse af elnettet, herunder højspændingslinjerne ved Lille-
bælt. Området omkring højspændingslinjerne ved Lillebælt er valgt, fordi der er en 
høj grad af bymæssig bebyggelse, og fordi området dagligt benyttes af mange men-
nesker, som bor der, transporterer sig, arbejder der, eller udnytter landskabet rekrea-
tivt eller som turister. Landskabet er udpeget som værdifuldt, og dertil er en stor del 
af Lillebæltområdet udpeget som Natura 2000-område.

De samlede anlægsomkostninger til Lillebælt forskønnelsesprojektet er budgetteret til 
491 mio. kr.”

Med venlig hilsen

Martin Lidegaard
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